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هیاتمدیره،صدریرابهعنوانمدیرعاملبهوزیرمعرفیکرد

آقای سجادی! بفرمایید ایده!

در هفته ها و حتی ماه های اخیر انتقادهای 
زیادی از وزیر جدید ورزش وجوانان شده که 
چرا تکلیف مدیریت باشـــگاه پرسپولیس را 
روشـــن نمی کند. در این مدت وزیر ورزش 

مذاکراتی را با افراد مختلف داشـــت که به نتیجه نرســـید و البته در مصاحبه ها 
مدعی شـــد اگر بنا به تغییرات باشد در زمان مناسبی انجام خواهد شد، با این 
حال صبر پرسپولیسی ها مدتی است که به سر آمده است. سجادی در تازه ترین 
اظهارنظر مدعی شـــده به خواست هیات مدیره پرسپولیس، صدری را به مدت 
ســـه ماه به عنوان سرپرست باشـــگاه انتخاب کرده و الان هم از آنها خواسته که 
درخصوص مدیرعامل باشـــگاه به او ایده بدهند. درواقع وزیر ورزش سعی کرده 
با انداختن توپ به زمین هیات مدیره پرسپولیس زهر انتقادها را از وزارت بگیرد. 

حالا اما ســـجادی ضدحمله بدی خورده و 
توپ دوباره در زمین وزارت ورزش اســـت. 
دیروز اعلام شد در شرایطی که 9روز تا پایان 
زمان سه ماهه سرپرستی صدری در باشگاه 
پرســـپولیس باقی مانده سه عضو هیات مدیره این باشگاه یعنی محمد فیاض، 
غلامعلی محمدعلیپور و محمداسد مسجدی بدون برگزاری جلسه با نامه ای به 
وزیر ورزش صدری را به عنوان مدیرعامل پرسپولیس معرفی کردند. نکته اینجاست 
که نزدیکان سجادی می گویند او شخصا علاقه ای به صدور حکم مدیرعاملی برای 
صدری ندارد و موضع گیری هواداران پرسپولیس علیه سرپرست فعلی باشگاه 
نیز مزید بر علت شده است. حالا باید دید سجادی چه تصمیمی خواهد گرفت، 

حداقل اینکه دیگر نمی تواند تاخیرها را به گردن هیات مدیره قرمزها بیندازد!

نیلوفر مژدهی
 روزنامه نگار

چهارشنبهبرایدربیتصمیمگیریمیشود

اصراراستقلال:بایدتماشاگرانباشند

نوازی در گفت وگو با »فرهیختگان«: صنعت نفت در زمین خودش هم از استقلال می ترسد ابوالقاسم پور در گفت وگو با »فرهیختگان«: مغانلو که الان گل نمی زند مهره کلیدی پرسپولیس بود

جز مهدی پور سایر هافبک های 
استقلال چنگی به دل نمی زنند
هنوز توقعات برآورده نشده، مجیدی باید جوابگوی هواداران باشد

 دست تیم یحیی 
و شده است  برای رقبا ر

وقتی بچه بودم برخی در فدراسیون بودند و هنوز هم هستند

 آقای سجادی! 
بفرمایید ایده!

هیاتمدیره،صدریرابهعنوانمدیرعامل
بهوزیرمعرفیکرد

تیـــماســـتقلالدرفصلجاریشـــروعخوبی

داشـــتوهمهوادارانشراخوشحالکردوهم

بهفوتبالدوســـتاننویدفوتبالیزیباداد.این

شرایطامادو،سههفتهایدستخوشتغییرشده

است.استقلالدرفصلجاریخیلیزودگرفتار

رکودشدوچهبسااگردراینهفتهازمسابقات

ومقابـــلتیمصنعتنفتنتوانـــدجبرانکند

شرایطنهتنهابرایشانسختترمیشود،بلکه

ممکناستازنظرروانینیزتاثیربدیگذاشتهو

بهسرعتبرطرفنشود.دراینخصوصبامحمد

نوازیازپیشکسوتانباشگاهاستقلالکهفصل

قبلهمهمراهتیمشمقابلاستقلالقرارگرفت،

صحبتکردیم.ویهرچندبهاستقلالبسیار

امیدواراســـتامانقدیهمبرعملکرداینتیم

دارد.گفتوگـــوی»فرهیختگان«بانوازیرادر

ادامهمیخوانید.

قبـــلازهـــرچیزبگوییدچرااســـتقلالبعداز

شـــروعیخوب،چندهفتهایاستنتوانسته

برندهشود؟

شـــرایط ابتدای فصل برای همه تیم ها فرق می کند 

و اغلـــب تیم ها جا نیفتاده اند. از این رو اســـتقلال  

خیلی خوب از فرصت ها استفاده و امتیازات خوبی 

جمع کرد. فکر می کنم دیگر همه تیم ها در این هفته 

به شـــناخت خوبی از هم رســـیده اند و از بازیکنان و 

تیم ها اطلاعات دارند. از این رو رقابت سخت است. به 

همین دلیل هر تیمی که از نظر بدنی بهتر باشد و در 

اجرای کار تاکتیک تیم بهتر عمل کند، می تواند توپ 

را بهتر به گردش درآورده و از موقعیت ها بهتر استفاده 

می کند. فوتبال دنیا هم به همین شکل است و در همه 

فوتبال هایی که می بینیم این شرایط یکسان است. 

درواقع آن تیمی که بهتر باشد، از اشتباه های حریف 

بهتر اســـتفاده می کند. شرایط استقلال بد نیست، 

هرچند می تواند بهتر باشد. مجیدی باید در تفکراتش 

بیشتر دقت کند تا جوابگوی این همه هوادار باشد. 

این تیم نامش از هر مربی و بازیکنی بزرگ تر است، 

پس لازم است بدانیم هنوز آن نتیجه ای که باید برای 

تیم نگرفته است. نگرانی همه هواداران و دوستداران 

استقلال همین نتیجه نگرفتن است، شاید مساوی 

خارج از خانه طبیعی باشـــد ولی در زمین خودمان 

با وجود هوادار انتظارات برآورده نشـــده است و باید 

شرایط بهتر شود.

بازگشـــتخارجیهایتیمکههفتهقبلاجازه

بازینداشتند،میتوانددرروندروبهرشدتیم

تاثیرداشتهباشد؟

هر بازیکنی که شـــرایط بهتـــری دارد از دید مربی 

تاثیرگذار اســـت. چیزی که در مورد استقلال وجود 

دارد اندازه برخی بازیکنان اســـت. از نظر من برخی 

بازیکنان شرایط شان به استقلال نمی خورد، شاید 

این نفرات در تیم خودشان خیلی بزرگ بودند ولی در 

استقلال آن طور نشدند. استقلال جای دیده شدن 

اســـت و عملکرد هرکسی بازتاب زیادی دارد. خیلی 

اتفاقات در دنیای مجازی رخ می دهد ولی واقعیت 

فوتبال در مستطیل سبز است و بازیکن باید در ازای 

عملکردش جوابگو باشد. برخی هنوز جایگاه خود را 

پیدا نکرده اند، از این رو فکر نمی کنم بازگشت یکی، 

دو بازیکن تغییری ایجاد کند. می دانیم که همه رقبا 

مقابل استقلال باانگیزه هستند پس این تیم استقلال 

است که باید بیشتر تلاش کند و نتیجه بگیرد.

خیلیهـــاهمچونشـــمابهمهرههـــایجدید

انتقادهایفنیدارنـــد.واقعاخریدهایفرهاد

مجیدیراتاییدنمیکنید؟

همه آنهایی که انتقاد می کنند، درست می گویند. 

برخی فکر می کنند چون در اســـتقلال هســـتند، 

همه چیز تمام شده، برعکس تصورات شان باید بگویم 

تازه همه چیز شـــروع شده اســـت. مسئولیت شان 

بیشـــتر شده و باید برای تیمی که میلیون ها هوادار 

دارد، عملکردی به مراتب بهتر از قبل داشته باشند. 

خیلی بازیکنان آمدنـــد و رفتند و هیچ اتفاقی برای 

اســـتقلال رخ نداد و این بازیکنانی که می آیند باید 

تـــلاش کنند تا اول خود را نشـــان دهند و بعد برای 

استقلال نتیجه بگیرند.

استقلالمیتوانددرآبادانبهروندناکامیهای

دوهفتهاخیرپایاندهد؟

بازی در آبادان ســـخت اســـت. امسال مخصوصا 

این تیم زخم خورده و لازم اســـت برای تقابل با این 

تیم باانگیزه بیشـــتر از قبل آماده شویم و بتوانیم از 

صنعت نفت امتیاز بگیریم. نکته این است که نباید 

بازیکن را فقط در تمرینات محک بزنیم. متاســـفانه 

یکی از معضـــلات فوتبال ما تفاوت توانایی بازیکن 

در تمرینـــات با زمین بازی اســـت. برخی بازیکنان 

در تمرین خوب هســـتند ولی در شرایط بازی خوب 

نیستند. متاسفانه چندین سال است بازیکنانی در 

تمرینات عالی هستند اما در مسابقات ضعف دارند.

همهتوانایـــیتیمصنعتنفـــترادرتقابلبا

پرسپولیسدیدند.اینتیممیتواندناکامیرا

بهاستقلالیهاتحمیلکند؟

درست است که این تیم قعرنشین است ولی در زمین 

خودش بازی می کند و بازی برای اســـتقلال سخت 

است. دیگر دوره و زمانه ای که استقلال یا پرسپولیس 

به هر شهری می رفتند و با کمک هواداران شان برنده 

می شدند، گذشته است. در سال های اخیر تیم ها 

آگاه شـــده اند، بـــرای هر بازی برنامـــه دارند و روی 

توانایی های خود کار می کنند. از طرفی صنعت نفت 

تیم خوبی است و سطح بازیکنانش پایین نیست؛ آنها 

برای فرار از انتهای جدول هر کاری می کنند. از این رو 

برای نتیجه گرفتن از چنین تیم هایی باید بیشتر تلاش 

کرد. من فکر می کنم اســـتقلال بدون گل خوردن 

می تواند از صنعت نفت امتیاز بگیرد. این تیم نامی 

بزرگ دارد و شـــک نکنید صنعت نفت با وجود اینکه 

در زمین خودش بازی می کند از استقلال می ترسد.

مجیدیومنصوریانراخوبمیشناسید.تقابل

ایندوراچگونهمیبینید؟

تفکرات هر دو مربی به ســـاق بازیکن شان بستگی 

دارد. هر تیمی که بازیکنانش خوب تصمیم بگیرند و 

سطح بالایی از خود نشان دهند، برنده بازی خواهد 

شد. این بازیکنان هستند که با عملکردشان سطح 

منصوریـــان و مجیدی را به رخ می کشـــند. به قول 

قلعه نویی گره همه مربیان در ساق بازیکنان است. 

اگر بازیکن استقلال خوب بغل پا بزند، فرهاد مجیدی 

می شود خوب و اگر بازیکن صنعت نفت خوب بغل 

پا بزند، منصوریان بزرگ تر می شـــود. از این رو این 

بازیکنان هستند که با تصمیمات شان نتیجه را تعیین 

می کنند.

اصلیترینضعفاســـتقلالدربازیهایاخیر

راچهدیدید؟

استقلال اگر می خواهد نتیجه بگیرد باید توپ را در 

نیمه تهاجمی خود حفظ کند، نه در این بازی، بلکه 

استقلال در همه بازی ها به این حفظ توپ احتیاج 

دارد. وقتی توپ به مهاجم نرسد و در اختیار حریف 

قرار بگیرد، فشـــار به دروازه خودی وارد می شود. از 

این رو باید بازیکنان توانمندی در خط حمله داشته 

باشیم. اگر حتی چند ثانیه هم توپ را حفظ کنیم این 

فرصت را به هافبک ها می دهیم که به کار تهاجمی 

برسند و از موقعیت استفاده کنیم.

شایدضعفچندسالهاستقلالدرکمربندمیانی

اســـتکهسالهادرتســـخیربازیکنانیچون

مجتبیجبـــاری،امیدابراهیمیوعلیکریمی

بودوحالاجایگزینیبرایشاننیست.

ضعف اســـتقلال نه، بلکه ضعف فوتبال ایران این 

است. این نفرات مهره های خلاقی بودند که مهاجم 

را به خوبی پیدا کرده و توپ رســـانی به خط حمله را 

به خوبی بلد بودند ولی مدتی اســـت در این بخش 

ضعف داریم. شاید در فصل جاری در خط هافبک 

به جز مهدی پور که کمی تلاش می کند، دیگر نفرات 

چنگی به دل نمی زنند. او کمی خلاق تر از سایرین 

به نظر می رسد ولی لازم است مکمل هایش هم وجود 

داشته باشند.

تیمفوتبالپرسپولیسامروزدرهفتههفتملیگ

برترمیزباننفتمسجدسلیماناست.مهاجم

پیشـــینقرمزهااعتقاددارددردو،سهســـال

گذشـــتهپرسپولیسبایکشـــیوهبازیکرده

استوعدمتغییردرروشبازیاینتیمباعث

شـــدهرقیباندستیحییوکادرشرابخوانند

وهمینمســـالهکارپرسپولیسیهاراسختو

سختترمیکند.اینپیشکسوتپرسپولیس

دربارهعلتنتیجهنگرفتنپرســـپولیسدردو،

ســـهبازیوعدمآمادگـــیصددرصدیبعضی

بازیکنانپرسپولیسوهمچنینکمبودبازیکن

مستعددرلیگهماظهارنظرکرد.گفتوگوی

»فرهیختگان«بابهنامابوالقاسمپوررادرادامه

میخوانید.

ازنظرشمانتیجهبازیپرسپولیسمقابلصنعت

نفتعادلانهبود؟

صنعت نفت تیم خیلی خوبی بود و مقابل پرسپولیس 

خیلـــی باانگیزه بازی کرد، از آن طرف پرســـپولیس 

در دو، ســـه بازی نتیجه نگرفته بود و می خواســـت 

هرطور شده برنده از زمین خارج شود. به نظرم نتیجه 

برای پرســـپولیس می توانست بهتر از این باشد. اگر 

اشـــتباه های داور در این بازی نبود، آنها با دو یا سه 

گل حریف را شکست می دادند.

علتاینکهپرسپولیستاقبلازبازیباصنعت

نفتدردو،سهبازیخوبنتیجهنگرفتچهبود؟

پرسپولیس سه مهره کلیدی اش را در ابتدای فصل 

از دســـت داد و به همین علت دچار افت شد. احمد 

نوراللهی در وســـط زمین همه کار برای پرسپولیس 

می کرد، کنعانی از ارکان خط دفاعی بود یا آن مهاجم 

که الان در ســـپاهان گل نمی زند که الان اســـمش 

یادم نیست !

شهریارمغانلو.

بله! مغانلو هم در پرسپولیس تاثیرگذار بود. او حواس 

مدافعان را پرت می کرد و دیگر بازیکنان از موقعیت 

استفاده می کردند یا خودش هم گل می زد.

چرابازیکنانجانشینکهبهپرسپولیسپیوستند

نتوانستندتااینلحظهانتظاراترابرآوردهکنند؟

آنها نیاز به زمان دارند، در زمان ما حمید استیلی وسط 

زمین بود که همه کار می کرد و جانشین نداشت. هر 

وقت تارتار به زمین می آمد مثل استیلی نمی شد چون 

حمید در وسط زمین جا افتاده بود. نوراللهی زمانی 

که بود گل می زد و گل می ساخت، الان همه از اسدی 

همین انتظار را دارند که با چند بازی نمی شود جای 

احمد را بگیرد. باید به این بازیکن هم فرصت داد. در 

تیم ملی یا پاس هم یک زمانی جواد  نکونام همه کاره 

در وسط زمین بود اما باید به مهره جانشین فرصت داد 

تا خودش را پیدا کند و هماهنگ  شود.

بهنظرشمامهدیترابیدچارافتشدهاست؟

ترابی در پرســـپولیس جواب داده، به نظر من با یک 

ســـبک بازی کردن در دو، سال گذشته باعث شده 

رقیبان دست پرسپولیس را بخوانند. یحیی و کادرش 

باید به فکر دو، ســـه تا پلن دیگر هم باشند تا بتوانند 

حریف را غافلگیر کنند. همیشـــه به یک شکل بازی 

کردن درست نیست.

عملکردمهاجمهایپرسپولیسراچطورارزیابی

میکنید؟

تا زمانی که مغانلو در پرســـپولیس بود شرایط خط 

حمله این تیم خیلی خوب بود. او می جنگید و برای 

بقیه هم تیمی هایش موقعیت ایجاد می کرد یا خودش 

گلزنی می کرد، مهاجم با فیزیک خوب و ســـرزن در 

فوتبال نداریم.

درلیگفقطکمبودمهاجمســـرزناحســـاس

میشود؟

دفاع و هافبک و گلر هم نداریم! کدام یک از بازیکنان 

شبیه به کریم باقری یا علی کریمی هستند؟ دچار فقر 

و کمبود بازیکن هستیم.

علتکمبودبازیکنمستعددرلیگبرترچیست؟

زیرساخت ها مشـــکل دارد و مربیان بازیکن ساز کم 

شـــدند. مدت هاســـت دیگر دنبال بازیکن سازی 

نیستیم. مربیان بازیکن ساز به خاطر کمبود امکانات 

و پول هدف شـــان این اســـت به لیگ برتر برسند تا 

مربیگری کنند.

راهحلشمابراینجاتفوتبالازوضعیتفعلی

چیست؟

کمیته آموزش فدراسیون باید فعالیت کند و راهکار 

بدهد. فدراســـیون از آدم های جدید استفاده کند، 

افرادی که با دانش روز آشنا باشند و بتوانند با مربیان 

بزرگ فوتبال در دنیا ارتباط برقرار کنند. باید از حالت 

سنتی خارج شویم. من بچه بودم بعضی از این آقایان 

در فدراسیون بودند و هنوز هم هستند!

برگردیـــمبهلیـــگ،پیشبینیشـــماازبازی

امروزپرســـپولیسمقابلنفتمسجدسلیمان

چیست؟

نفت مسجدسلیمان در پایین جدول قرار دارد و مقابل 

پرســـپولیس با تمام  توان و  انگیزه قرار می گیرد. فکر 

می کنم بازی خوبی از آب دربیاید، اگر  بازی با حضور 

تماشاگر باشد جذاب تر هم می شود.

پرســـپولیسبعدازبازیبانفتمسجدسلیمان

بایدآمادهدربیپایتختشود،بهنظرشماجدال

بانفتمسجدسلیمانمهمتراستیادربی؟

دربی شـــرایط خاص خـــودش را دارد و بازیکن های 

خودش را هم می خواهد. آن بازی یک بحث  جداگانه 

اســـت، به نظر من پرســـپولیس نباید دیدار با نفت 

مسجدسلیمان را قربانی دربی کند. چه بسا اگر قبل 

از دربی نتیجه نگیرد ممکن اســـت با مشکل روبه رو 

شـــود  پس نباید احتیاط کنند و با تمام توان مقابل 

نفت قرار بگیرند.

روزبه دلاور
 روزنامه نگار


